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\\\    Grodzisk Mazowiecki 
– 35 nowych mieszkań 
komunalnych s. 2

\\\    Pruszków  
– A jednak  
otworzą! s. 4

\\\    Podkowa Leśna  
– Miasto sadzi kwiaty  
i drzewa s. 5

\\\    Nadarzyn  
– Dla czworonogów s. 6

\\\    Milanówek  
– Bieg STO-nogi s. 8
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Otwarcie kompleksu 
letnich basenów
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Baseny w Strzeniówce

\\\ REGION 

Brwinów, Podkowa Leśna, 
Nadarzyn, Piastów  
i Michałowice znalazły się  
na liście gmin, które  
otrzymają dotacje z budżetu 
samorządu Mazowsza  
na rozwój obiektów 
sportowych i rekreacyjnych.

Wsparcie na rozwój 
obiektów sportowych

W Brwinowie street workout ma powstać w miejskim parku obok ogrodu  
botanicznego

„W zdrowym ciele, 
zdrowy duch”

Uczniowie z Pruszkowa w Senacie
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\\\ PRUSZKÓW

\\\ NADARZYN

dokończenie 
na str. 3
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\\\ REGION 

W Podkowie Leśnej  
odbyło się spotkanie 
przedstawicieli czterech 
gmin w sprawie 
powstrzymania dalszej 
wycinki lasów  
w Nadleśnictwie Chojnów. 

Zdaniem burmistrza Podkowy Leś-
nej Artura Tusińskiego, współor-

ganizatora spotkania, zrozumiała jest 
konieczność prowadzenia gospodarki 
leśnej, czyli także wycinki drzew. Za-
strzeżenia i obawy budzi jednak ich 
intensywność i skala. 

– Jeśli wycięte zostają połacie lasu, 
to potrzeba jednego pokolenia, czyli 
20 lat, aby drzewa, które tam wyrosną, 
służyły życiu ludzi –   mówi burmistrz 
Artur Tusiński.

\\\   Powołanie  
zespołów roboczych

Zdaniem burmistrza Artura Tusiń-
skiego, powołanie zespołów roboczych 
i planowanie kolejnych spotkań przed-
stawicieli zainteresowanych gmin i 
leśników może pomóc wypracować 
wspólną politykę użytkowania lasów, 
ale także ich ochrony, bo przecież lasy 
są społecznym dobrem.

– Z lasów, które otaczają Podkowę 
Leśną, korzystają nie tylko jej miesz-
kańcy, ale także mieszkańcy okolicz-
nych gmin, takich jak choćby Pruszków, 
które takich zielonych obszarów na 
swoim terenie nie mają – mówi bur-
mistrz.

Ponieważ lasy służą wszystkim, 
zdaniem burmistrza, warto dołączyć do 
wspólnej dyskusji przedstawicieli po-
zostałych gmin Mazowsza. Zastanowić 

się także nad objęciem uważną ochro-
ną lasy znajdujące się w gestii czterech 
innych nadleśnictw, nie tylko Chojnów. 

– Nie można traktować lasu jak ma-
szynki do zarabiania pieniędzy – pod-

sumował burmistrz. – A mogę dodać, 
że nasze spotkanie odbywało się w 
miłej atmosferze, ale kiedy przedsta-

wiono nam materiały ilustrujące skale 
wycinki, trudno było ten dobry nastrój 
utrzymać – dodał .

W najbliższym czasie sprawo-
zdanie ze spotkania oraz wynikające 
z niego wnioski zostaną przesłane do 

zainteresowanych instytucji i samo-
rządów. – W obronę lasów angażujemy 
sąsiednie gminy i naszych partnerów 
– mówi Tusiński. – Miejmy nadzieję, że 
spotkanie w Podkowie Leśnej przynie-
sie zmiany – dodaje. 

Na spotkaniu obecna byli m.in. 
Małgorzata Pachecka – wójt gminy Mi-
chałowice. 

\\\   Moratorium ekologów
Moratorium, czyli apel o całkowite 

wstrzymanie wycinki drzew na terenie 
nadleśnictwa Chojnów na okres pięciu 
lat wystosowała koalicja Porozumie-
nie Inicjatyw Lasów Chojnowskich, w 
skład której wchodzą m.in. Alarm dla 
Klimatu, Inicjatywa Las Młochowski. 
Ponieważ odpowiedź leśników na 
moratorium, była odmowna, ekolo-
dzy zaprosili do współpracy samorzą-
dy. Zwłaszcza że leśnicy twierdzą, że 
wycinka drzew odbywa się zgodnie z 
obowiązującym Planem Urządzenia 
Lasu, który obowiązuje do 2027 roku. 
Tymczasem ekolodzy ostrzegają, że  
jeśli zgodnie z nim odbywać się będzie 
dalej pozyskiwanie drewna itp., to do 
tego czasu zniknie  znaczna część lasów 
służących mieszkańcom aglomeracji 
warszawskiej. 

Tymczasem lasy podmiejskie po-
winny stanowić zielony pas ochron- 
ny, a nie służyć do produkcji drewna. 
Obrońcy lasu  postanowili więc zaan-
gażować w obronę drzew gminy, któ-
re leżą w sąsiedztwie Nadleśnictwa  
Chojnów, czyli: Michałowice, Podkowę 
Leśną, a także Nadarzyn i Piaseczno.

Beata Pawłowicz

Spotkanie w obronie lasów
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Spotkanie przedstawicieli samorządów w Podkowie Leśnej ma doprowadzić 
do ochrony lasów przed nadmierną eksploatacją

\\\ GRODZISK MAZOWIECKI 

W Willi Niespodzianka  
została podpisana umowa  
na budowę trzech budynków 
mieszkalnych wielorodzinnych 
przy ul. Ułańskiej 18  
w Grodzisku Mazowieckim. 
Dziś stoją  tam baraki. Za dwa 
lata zamieszka w nowych 
domach 35 rodzin. 

B udynki będą murowane dwukon-
dygnacyjne bez piwnic, z dachem 

jednospadowym. Według projektu 
może w nich znaleźć dach nad głową 
prawie 100 osób. W każdym z domów 
poza mieszkaniami dla  lokatorów 
komunalnych będzie także lokal dla 
administratora. 70 proc. mieszkań, 
które powstaną w trzech domach, to 
będą mieszkania  jednopokojowe, a 
30 proc. dwupokojowe. Powierzchnia 

mieszkań będzie się wahała od  28 do 
45 m kw. Na parterze budynków po-
wstaną mieszkania dostosowane do 
potrzeb osób z niepełnosprawnościa-
mi także poruszających się na wózkach 
inwalidzkich. W łazienkach mieszkań 
przystosowanych dla osób z niepełno-

sprawnościami m.in. zainstalowane 
zostaną brodziki bez progowe.  A więc 
choć powierzchnia lokali nie jest duża, 
będą zapewniały  wygodne życie. Domy 
mają być gotowe do zamieszkania za 
dwa lata. Wykonawcą jest firma WIG-
-DAR z Kałęczyna. Wartość podpisanej 
umowy to 8 mln 444 tys. zł. Inwestycję 
w 80 procentach sfinansował BGK,  a 
20 procent dołożyła gmina.

\\\   Domy w miejsce baraków
Inwestycja jest potrzebna, gdyż 

obecnie gmina dysponuje 700 mieszka-
niami komunalnymi, które wszystkie są 
zajęte. Na liście oczekujących na lokale 
komunalne jest aż 250 rodzin. To nie 
wszyscy, którym obecnie miasto nie ma 
jak pomóc. W kamienicach przy Bałty-
ckiej róg Spiskiej i Langiewicza miesz-
ka kilkanaście rodzin. Tymczasem oba 
budynki nadają się do remontu, ale 
ponieważ są to zabytki, koszty byłyby 

zbyt duże. Dlatego miasto będzie budo-
wać nowe domy. Niestety ewentualna 
przeprowadzka nie nastąpi tak szybko 
i nie wiadomo kto do nowych mieszkań 
trafi. 

Tekst i zdjęcie Beata Pawłowicz

35 nowych mieszkań 
komunalnych 

Baraki przy Ułańskiej wkrótce zastąpią nowe domu z mieszkaniami komunal-
nymi

OGŁOSZENIE
Na podstawie art. 43 ustawy z dnia 3 października 2008 roku o udostępnianiu informacji 

o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz o ocenach 
oddziaływania na środowisko (t.j. Dz. U. z 2022r., poz. 1029 ze zm.) podaje się do publicznej 
wiadomości informację o przyjęciu Uchwałą Nr 49/LXVI/2023 Rady Gminy Żabia Wola z dnia 
24 maja 2023r. Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Żabia Wola 
obejmującego fragment miejscowości Osowiec (obszar I).

Z treścią podjętej Uchwały, uzasadnieniem/podsumowaniem do podjętej uchwały sporządzonych 
na podstawie art. 42 pkt 2 oraz na podstawie art. 55 ust. 3 ustawy z dnia 3 października 2008  
o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie 
środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko (t.j. Dz. U. z 2022r., poz. 1029 ze zm.) można 
zapoznać się na stronie internetowej www.bip.zabiawola.akcessnet.net oraz w siedzibie Urzędu 
Gminy w Żabiej Woli, ul. Główna 3, 96-321 Żabia Wola, w godzinach pracy urzędu.

Wójt Gminy Żabia Wola Piotr Rybka

Żabia Wola, dn. 31.05.2023 r.

Sprawozdanie  
ze spotkania  

oraz wynikające z niego 
wnioski zostaną przesłane 

do zainteresowanych 
instytucji i samorządów
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Otwarcie kompleksu 
letnich basenów
\\\ NADARZYN 

Już niedługo mieszkańcy 
Strzeniówki i okolicznych 
miejscowości będą mogli 
skorzystać z kompleksu 
basenów letnich. To już 3 
sezon działania tego obiektu.

O d 10 czerwca zacznie funkcjono-
wać kompleks basenów letnich w 

Strzeniówce. O dacie otwarcia poinfor-
mował wójt gminy Nadarzyn, Dariusz 
Zwoliński.

– Czas szybko leci, a przecież nie 
tak dawno cały kompleks był uroczy-
ście otwierany. Pamiętam, jak dwa lata 
temu było wiele głosów krytycznych: 
„po co nam takie baseny”, „kto będzie 
tam chodził ”, „nie da się w nich pływać”, 
„Polska to nie kraj dla takich inwestycji”, 
czy „budowanie w czasie covidu letnich 
basenów nie ma sensu” – przekazał w 
mediach społecznościowych wójt.

Okazało się jednak, że inwestycja 
jest strzałem w dziesiątkę. To jedyna 
inicjatywa w gminie, która się samo-
finansuje. Od powstania odwiedziło ją 
już ponad 50 tysięcy gości.

Teren w Strzeniówce to nie tylko 
baseny. Mieszkańcy gminy mogą tu 
również skorzystać z boiska sportowe-

go, parku kieszeniowego  z uroczym 
laskiem brzozowym, placu zabaw, czy 
całorocznej świetlicy. 

– Przygotowania do nowego sezo-
nu idą pełną parą. Pracownicy gminne-
go ośrodka sportu dwoją się i troją, aby 
zdążyć. Główne baseny są już napełnio-
ne wodą i będą przechodziły badania 
sanepidu. Nie możemy doczekać się 
pierwszych gości w tym sezonie – poin-
formował wójt. – Dobra wiadomość dla 
wszystkich zainteresowanych jest taka, 
że ceny biletów w tym roku pomimo 
inflacji i wzrostu kosztów działalności 
obiektu nie ulegną zmianie – dodał.

Obiekt w Strzeniówce kosztował 
w 2021 roku około 5 milionów zło-
tych. Obecnie, aby zrealizować taką in-
westycję, trzeba by wydać ponad 13 
milionów. Baseny będą służyły miesz-
kańcom przez sezon letni. To miejsce, 
w którym będzie można zarówno ak-
tywnie spędzić czas, jak i odpocząć w 
miłej atmosferze.

Maciek Gos

W ramach programu „Mazowsze 
dla sportu 2023”  Brwinów 

dostanie 75 tys. zł na budowę strefy 
street workoutu, czyli plenerowej si-
łowni mającej urządzenia bardziej za-
awansowane niż te, jakie spotkamy w 
popularnych siłowniach plenerowych. 
Podkowa Leśna otrzyma 300 tys. zł 
na przebudowę nawierzchni w stre-
fie aktywności przy ulicy Świerkowej 
1. Michałowice otrzymają 230 tys. zł 
na  modernizację hali pneumatycznej 
przy ulicy Szkolnej. Piastów może li-
czyć na prawie 600 tys. zł na moderni-
zację boiska sportowego przy Szkole 
Podstawowej nr 5, a także na remont 
sali gimnastycznej w Zespole Szkół im. 
Fridtjofa Nansena. Nadarzyn zostanie 
wsparty przez sejmik kwotą 297 tys. zł  
na budowę kortu w Starej Wsi.  

\\\   W  Brwinowie  
i w Podkowie Leśnej

W Brwinowie street workout ma 
powstać w miejskim parku obok ogro-
du botanicznego, placu zabaw dla dzie-
ci, wybiegu dla psów i miejsca, gdzie 
dziś odbywa się drugi etap rewitalizacji 
stawu, czyli oczyszczania ze szlamu. 

– Miasto wystąpiło o dotację na 
street workout – mówi Milena Micha-

łowska z Biura Promocji gminy Brwi-
nów – bo tego typu miejsca jeszcze nie 
mamy – dodaje. 

W Podkowie Leśnej siłownia ple-
nerowa  i plac zabaw dla dzieci, znajdu-
jące się przy ulicy Świerkowej 1 przed 
ośrodkiem kultury, robią wrażenie za-
niedbanych. Miejsce to jednak cieszy 
się zainteresowaniem mieszkańców, 
bo już od wczesnych godzin porannych  
można tam spotkać ćwiczących mło-
dych ludzi. Dlatego pozyskane środki 
wykorzystane zostaną na przebudowę 
nawierzchni.

\\\   Sejmik daje,  
bo gminom potrzeba

Dofinansowanie na zachodnim 
Mazowszu otrzymają 23 inwestycje 
sportowe i rekreacyjne. W ramach 
programu „Mazowsze dla sportu 
2023” gminy i powiaty mogły ubiegać 
się o środki na budowę, przebudowę, 
modernizację i remont obiektów spor-
towych: boisk, kortów tenisowych, 
skateparków, lodowisk, obiektów do 
uprawiania sportów wodnych i spor-
tów miejskich, czyli właśnie siłowni 
plenerowych, pumptracków, placów 
sportowo-rekreacyjnych. Jak poinfor-
mował media Adam Struzik, Marsza-
łek Województwa Mazowieckiego, 
każda gmina ma inne potrzeby inwe-
stycyjne, czego władze samorządowe 
województwa są świadome. Dlatego 
tworząc ten program, nie ograniczono 
wsparcia do konkretnego typu działań. 
Samorządy mogły otrzymane środki 
przeznaczyć na wybudowanie zupełnie 
nowych obiektów sportowych albo dać 
nowe życie już istniejącym. 

 Tekst i zdjęcia Beata Pawłowicz 

Wsparcie na rozwój 
obiektów sportowych

W Podkowie Leśnej przy Świerkowej 1 powstanie nowa nawierzchnia  
za pieniądze sejmiku

\\\ DZIEŃ DZIECKA. RODZINNY PIKNIK 
ZE SZTUKĄ I ATRAKCJAMI      
W niedzielę 4 czerwca, Centrum Kultury Raszyn zaprasza na wyjątkowy 
Piknik Rodzinny, z okazji Dnia Dziecka. 
Wydarzenie to odbędzie się w malowniczym Parku Raszyńskim im. Magdaleny 
Abakanowicz, przy ul. Józefa Wybickiego 7, w godzinach 15.00 - 19.30. Wstęp jest 
wolny dla wszystkich gości.

Na scenie wystąpią przedszkolaki z publicznych placówek z gminy Raszyn z pro-
gramem „Mama i tata w życiu przedszkolaka”. Swoje umiejętności zaprezentuje 
również Dziecięcy Zespół Pieśni i Tańca, działający przy Centrum Kultury Raszyn 
pod kierunkiem p. Moniki Muszki.
Na pikniku nie zabraknie też reprezentacji wietnamskiej społeczności, której 
dzieci i młodzież zaprezentują swoje umiejętności artystyczne. Atrakcją wieczoru 
będzie koncert zespołu Ciepłe Popołudnie. W programie również prezentacja 
osiągnięć uczestników zajęć muzyczno-wokalnych z Centrum Kultury Raszyn.
Poza występami na scenie, goście będą mogli skorzystać z wielu dodatkowych 
atrakcji. Zorganizowane zostaną stoiska kulturalno-edukacyjne z warsztatami 
plastycznymi i ceramicznymi oraz programem „Mali Odkrywcy”. Dla miłośników 
przygód czekają dmuchańce, trampoliny, kucyki oraz wesołe miasteczko. A dla 
łasuchów – lody, wata cukrowa i grill.
Zapraszamy na niezapomniane popołudnie pełne radości, kultury i zabawy dla 
całej rodziny!

\\\ RASZYN 

W Brwinowie nie ma jeszcze street workoutu, dlatego samorządowi zależy, 
aby taka przestrzeń powstała

dokończenie 
ze str. 1

dokończenie 
ze str. 1
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\\\ PRUSZKÓW 

Kąpielisko w Parku  
Mazowsze zostanie 
jednak otwarte. Zmiana 
decyzji spowodowana jest 
problemami w odnalezieniu 
wykonawcy remontu 
sieci dróg przy ul. Jaronia 
Kowalskiego.

Niedawno poinformowaliśmy Pań-
stwa, że ze względu na budowę 

dróg przy Parku Mazowsze, urząd mia-
sta postanowił w tym roku nie otwierać 
kąpieliska w tym miejscu. 

– Jesteśmy w trakcie postępowania 
przetargowego na remont dróg wokół 
parku. Chodzi tu między innymi o ulicę 
Jaronia Kowalskiego i Szarych Szere-

gów. Wszystko wskazuje na to, że prace 
będą się odbywać właśnie w okresie 
wiosenno-letnim, wakacyjnym. Zablo-
kuje to dojazd do zbiornika wodnego, 
a musimy pamiętać, że najważniejsze 
jest bezpieczeństwo. Służby ratowni-
cze i porządkowe muszą mieć dostęp 
do stawu — przekazał wówczas pod-
czas nadzwyczajnej sesji rady miasta, 
Konrad Sipiera, zastępca prezydenta 
miasta.

Informacja zaskoczyła niektórych 
radnych. Część z nich uważała, że to nie-
słuszny wybór, który może być groźny 
w skutkach.

– To błędna decyzja. Ludzie i tak bę-
dą odwiedzać to miejsce – przekonywał 
radny Grzegorz Margas.

Sytuacja jednak się zmieniła. Ogło-
szony przetarg został unieważniony, co 
oznacza, że nie udało się znaleźć wy-
konawcy na prace drogowe. Remont 
zostanie opóźniony, więc nie będzie stał 
na przeszkodzie w otwarciu kąpieliska 
w tym roku.

– Oczywiście przetarg niedługo 
zostanie powtórzony. Wciąż planuje-
my przeprowadzić działania na tym 
terenie. Jednak w tym momencie już 
wiemy, że remont nie zostanie roz-
poczęty zgodnie z wcześniejszymi 
planami, więc nie będzie kolidował z 
funkcjonowaniem kąpieliska – powie-
dział Konrad Sipiera na kolejnej radzie  
miasta.

Dlatego urząd miasta przedstawił 
pod głosowanie rady ustawę, która 
umożliwia otwarcie kąpieliska. We-
dług jej pierwszej odsłony staw miał 
zostać oddany do użytku mieszkańców 
w okresie pomiędzy 1 czerwca i 27 
sierpnia. To jednak wywołało sprzeciw 
radnego Józef Osińskiego.

– Dlaczego kąpielisko mielibyśmy 
zamknąć na tydzień przed zakończe-
niem wakacji? W mojej ocenie to bez 
sensu – zauważył radny. Większość 
rady podzieliła jego obiekcje i dlatego 
wprowadzono poprawki do ustawy.

Ostatecznie kąpielisko zostanie ot-
warte dla mieszkańców od 1 czerwca 
do 3 września. Można powiedzieć, że w 
tym wypadku sprawdza się zasada „coś 
za coś”. Chociaż remont dróg zostanie 
opóźniony, to w zamian mieszkańcy 
będą mogli bezpiecznie skorzystać 
ze stawu w Parku Mazowsze podczas 
wakacji.

Maciek Gos

AKTUALNOŚCI

Kąpielisko w Parku Mazowsze

A jednak otworzą!

Urząd miasta przedstawił 
pod głosowanie rady 

ustawę, która umożliwia 
otwarcie kąpieliska

\\\ PRUSZKÓW 

Za nami kolejne spotkanie 
Gadek Senackich, 
organizowane przez uczniów  
Liceum Ogólnokształcącego 
im. Zana w Pruszkowie. 

W piątek 19 maja odbyło się spot-
kanie w senacie, w którym 

uczestniczyła młodzież licealna z całej 
Polski pod  tytułem „Sport. Koniecz-
ność czy przyjemność?”. Uczestnicy 
omawiali problemy związane z aktyw-
nością młodzieży, a także lekcjami wy-
chowania fizycznego.

Wydarzenie ponownie zorganizo-
wali uczniowie liceum im. T. Zana, tym 
razem we współpracy z młodzieżą  z 
XXVII liceum ogólnokształcącego im T. 
Czackiego w Warszawie.

Zebranie otworzył Marszałek Se-
natu Rzeczpospolitej Polskiej profesor 
Tomasz Grodzki. Następnie inicjatywę 
przejęli uczniowie. To oni zapytali obec-

nych, czy kiedykolwiek zdarzyło im się 
unikać lekcji wychowania fizycznego. 
Okazało się, że prawie każdy na sali, 
kiedyś specjalnie opuścił takie zajęcia. 
Powodów było wiele. Niektórzy nie 
chcieli uprawiać sportu w szkole, po-
nieważ woleli poświęcić czas na naukę 
innych przedmiotów. Część nie uczest-
niczyła w zajęciach, ponieważ nie miała 
możliwości skorzystania z prysznica i 
zadbania o higienę po lekcji. Inni  uwa-
żali, że zajęcia są nieciekawe, więc ich 
unikali.

Problem skomentował między 
innymi profesor Michał Lenartowicz, 
wykładowca Akademii Wychowania 
Fizycznego w Warszawie, specjalista 
socjologii sportu, który był jednym z 
zaproszonych panelistów.

– Dzieci ze szkół podstawowych na 
ogół z chęcią uczestniczą w lekcjach 
wychowania fizycznego. Zmienia się, 
to kiedy idą do liceum. Uczniowie szkół 
średnich są w trudnym wieku. Prze-
chodzą różne transformacje, zarówno 

fizyczne, jak i umysłowe. Bardzo  waż-
na jest wówczas również presja szko-
ły, gdzie zwraca się wielką uwagę na 
matury. Jednak najprościej mówiąc, 
zainteresowanie lekcjami wychowa-
nia fizycznego wzrasta, kiedy są one 
ciekawie prowadzone. Podstawa pro-
gramowa już na to pozwala. Nauczy-
ciele mogą prowadzić zajęcia w różny 
sposób, zwracając uwagę na potrzeby 
uczniów – tłumaczył profesor.

Ważnym problemem w liceach, 
który zauważyła kolejna panelistaka, 
Justyna Zima, jest brak możliwości dba-
nia o higienę po zajęciach sportowych.

– Zajęcia powinny być tak zorga-
nizowane, aby uczniowie mieli czas i 
możliwość zadbania o swoje ciało po 
lekcji wychowania fizycznego – zauwa-
żyła.

Problem związany z brakiem fre-
kwencji na zajęciach sportowych w 
szkołach średnich jest niezwykle waż-
ny, ponieważ uprawianie sportu ma 
bardzo duży wpływ na ogólną spraw-

ność człowieka nie tylko fizyczną, ale 
również psychiczną.

– Ja też nie lubiłem zajęć z gimna-
styki w szkole – zauważył marszałek. 
– Jednak za naszych czasów po lekcjach 
często się spotykaliśmy całą grupą i sa-
mi organizowaliśmy sobie zajęcia wy-
magające aktywności fizycznej. Często 
graliśmy na przykład w palanta, czy 
w gumy. Obecnie widzę, że młodzież 
rzadko w ten sposób spędza czas, co 
może być dużym problemem, szczegól-
nie jeżeli jednocześnie uczniowie będą 
unikać lekcji wf-u – dokończył Tomasz 
Grodzki.

Spotkanie zakończyło się przeka-
zaniem postulatów uczniów do poli-
tyków senatu. Licealiści uwzględnili w 
nim apel o realne wsparcie finansowe 
dodatkowych zajęć w szkole i wyjaz-
dów sportowych oraz równego trak-
towania młodzieży niezależnie od płci 
i innych czynników zewnętrznych na 
lekcjach wychowania fizycznego.

Maciek Gos

„W zdrowym ciele, 
zdrowy duch”

Uczniowie z Pruszkowa w Senacie
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P R O M O C J A

URZĄD GMINY BRWINÓW ul. Grodziska 12, tel. 22 738 26 15, www.brwinow.pl

Do konkursu zgłoszono w sumie 244 projekty. 
Najwięcej, bo aż 73 wpłynęło w kategorii gmin 
miejskich. Gminy wiejskie złożyły 53 projekty, 
gminy miejsko-wiejskie – 41, duże miasta – 36, 
powiaty – 27, województwa – 14. W konkursie 
wybierane były nadsyłane przez samorządy opisy 
zrealizowanych projektów, a głównymi kryteria-
mi oceny – nowatorstwo w skali kraju i rezultaty 
zastosowanych rozwiązań. W konkursie zostały 
wyróżnione dwie lokacje znajdujące się na terenie 
gminy Brwinów: ogród botaniczny i „Galeria nad 
Łąkami”. Brwinowski ogród botaniczny to unika-
towe miejsce w skali regionu. Otwarty w marcu 
2021 r. i założony od podstaw ogród znajduje się 
w sąsiedztwie zabytkowego parku. Oferuje wiele 
możliwości ciekawego spędzenia czasu, a także 
tworzy enklawę sprzyjającą bioróżnorodności. 
Jego goście mogą odpoczywać wśród ponad 30 
tysięcy drzew, krzewów, pnączy, bylin i traw.

Galeria wiejska nad łąkami to projekt społecz-
no-kulturalny Gminnego Ośrodka Kultury którego 
celem było stworzenie cyklicznych spotkań upo-
wszechniających szeroko pojętą sztukę i jej różne 
dziedziny w środowisku wiejskim. Projekt został 
zrealizowany w czterech lokalizacjach na terenie 
gminy Brwinów: we wsiach Owczarnia, Kanie, Do-
maniew, Otrębusy. W każdej świetlicy wiejskiej 
odbyła się wystawa i warsztaty artystyczne dla 
mieszkańców zaproszonych z terenu całej gminy. 

Nagrodę za projekt „Galeria wiejska” odebrała 
Ewa Gronostajska artystka, opiekunka świetlicy 

w Domaniewie, za ogród botaniczny – burmistrz 
gminy Brwinów Arkadiusz Kosiński.

Premier Mateusz Morawiecki podczas gali 
finałowej przekazał swoje przemyślenia na te-
mat konkursu. „Wierzę, że dzisiejsze spotkanie 

stanie się płaszczyzną do zacieśniania współ-
pracy między samorządowcami, że przynie-
sie wiele inspirujących wniosków i pomysłów  
z korzyścią dla dobra wspólnego”.

Wojciech Budzisz

Dwa wyróżnienia dla gminy Brwinów 
Gmina Brwinów otrzymała dwa wyróżnienia w prestiżowym konkursie „Innowacyjny Samorząd”. Jurorzy wybrali dwa projekty: 
ogród botaniczny w Brwinowie oraz projekt społeczno-kulturalny „Galeria nad Łąkami”. 
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\\\ PODKOWA LEŚNA 

200 000 zł otrzymała 
Podkowa Leśna na 
dofinansowanie wykonania 
nasadzeń zieleni na ulicach 
Storczyków, Sasanek, Sarniej  
i Miejskiej.    

P o nasadzeniu zieleni m.in. na uli-
cach Błońskiej i Helenowskiej mia-

sto przystąpiło do zaplanowania zieleni 
na ulicach Storczyków, Sasanek, Sarniej 
i Miejskiej. 

\\\   Dobra praktyka urzędu
Jak poinformował nas Artur Nie-

dziński z urzędu miasta, kiedy projekt 
zagospodarowania zieleni zostanie 
przygotowany, mieszkańcy będą mo-
gli wyrazić swoje opinie i uwagi co do 
propozycji miasta. Podczas takich kon-

sultacji mieszkańcy często zgłaszają 
bardzo konkretne uwagi jak taka, że 
zamiast hortensji woleliby na ulicy przy 
swoim ogrodzie fuksje. Dobrą tradycją 
Podkowy Leśnej jest także uwzględnia-
nie już na etapie projektowania miej-
skich nasadzeń, tego, aby były one w 
komponowane w ogrody mieszkańców. 

\\\   Dlaczego te właśnie ulice
Miasto sukcesywnie zagospo-

darowuje zieleń na ulicach, których 
nawierzchnia została zmodernizo-
wana. Tak było z ulicą Błońską i Hele-
nowską. Dodajmy, że miasto właśnie 
rozstrzygnęło przetarg na pielęgnację 
zieleni publicznej. Jak poinformował 

burmistrz Artur Tusiński, wygrała pro-
fesjonalna firma ogrodnicza z dużym 
doświadczeniem.

\\\   Czy nie dość tej zieleni? 
Całość inwestycji nasadzeń to 360 

000 zł. Brakujące środki miasto dopłaci 
z własnego budżetu. Po co jednak wy-
dawać tyle pieniędzy na kwiaty, krzewy 
czy drzewa w mieście, które i tak tonie 
w zieleni? Zdaniem Artura Nidzińskie-
go właśnie dzięki dbałości miasta o 
nasadzenia na ulicach czy w miejskim 
parku, przestrzeń publiczna  nie od-
biega estetyką od piękna prywatnych 
posesji tego miasta-ogrodu. 

Beata Pawłowicz

Miasto sadzi kwiaty i drzewa

Dzięki dbałości  
miasta o nasadzenia  

na ulicach czy w miejskim 
parku, przestrzeń 

publiczna nie odbiega 
estetyką od piękna 
prywatnych posesji
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Na ulicach Błońskiej i Helenowskiej już są nasadzenia, które konsultowano  
z mieszkańcami

\\\ POŻAR W DOMU OPIEKI     
Ogień wybuchł 23 maja około godziny 19.30 na terenie Domu Pomocy 
Społecznej dla Dzieci na Żbikowie. Na szczęście płomienie pojawiły się w 
budynku, który był niezamieszkały. Nikomu nic się nie stało. Z żywiołem 
walczyło 40  strażaków.
– Pożar wybuchł w budynku gospodarczym. Akcja gaśnicza była dość trudna, 
szczególnie że płomienie pojawiły się na dachu i poddaszu pomieszczenia. Część 
działań musieliśmy przeprowadzić na wysokości przy użyciu podnośnika. W 
budynku znajdował się magazynek na drewno, który szybko został pochłonięty 
przez ogień. Nasze działania wymagały od nas dużo sił, na szczęście niebezpie-
czeństwo zostało zażegnane. Akcję zakończyliśmy po godzinie 23.00 – przekazał 
nam mł. bryg. Karol Kroć, Oficer Prasowy KP PSP Pruszków.
Nieoficjalnie dowiedzieliśmy się, że płomienie pojawiły się od zewnętrznej strony 
dachu. W tej chwili jednak jest za wcześnie, aby ustalić przyczynę pożaru. 
– Na miejscu pojawi się nasz ekspert do spraw pożarnictwa. Dopiero po jego 
ekspertyzie będziemy w stanie coś więcej powiedzieć o zdarzeniu. Jego wnioski 

zadecydują również, w jakim kierunku będą prowadzone dalsze czynności w 
tej sprawie — przekazała nam podczas rozmowy asp. szt. Monika Orlik, Oficer 
Prasowy Komendanta Powiatowego Policji w Pruszkowie.
Dom Pomocy Społecznej prowadzony jest przez Zgromadzenie Sióstr Benedykty-
nek Samarytanek. Opiekują się one dziećmi i dorosłymi z niepełnosprawnościami 
intelektualnymi. Na szczęście podczas nocnego zdarzenia nikt nie ucierpiał. 

\\\ PRUSZKÓW 

FO
T. 

M
AC

IE
K 

GO
S



6 NR 227 (6) 31 MAJA 2023 AKTUALNOŚCI

\\\ MICHAŁOWCIE/REGUŁY 

W niedzielę na terenie 
Michałowici Reguł odbył się  
Dzień Dzieci i Rodziców. 
Imprezę zorganizowano  
z okazji 70. rocznicy  
powstania gminy.

Gminny Dzień Dziecka i Rodziców 
rozpoczął się od rajdu rowerowe-

go. Od godziny 12.00 zainteresowani 
mogli wystartować swoimi jednośla-
dami z terenu przy budynku Urzędu 
Gminy Michałowice. Trasa rajdu po-
prowadziła dzieci wraz z rodzicami 
do  parku w Regułach, gdzie o godzinie 
14.00 rozpoczął się piknik.

Tutaj na mieszkańców gminy cze-
kało wiele atrakcji. Na początku z myślą 
o najmłodszych wystąpił iluzjonista Pa-
weł Szreter. Następnie na scenie poja-
wił się teatrzyk dla dzieci „Katarynka” 
ze spektaklem pod tytułem „Morskie 

Opowieści”. Na koniec swój repertuar 
przedstawił zespół „Ciepłe popołu-
dnie”.

Dzień był pogodny i słoneczny, 
dlatego piknik spotkał się z dużym 
zainteresowaniem. Poza przedstawie-
niami na scenie, na dzieci i ich rodziców 
czekało również wiele innych atrakcji.

Najmłodsi mogli pobawić się na 
tak zwanych „dmuchańcach”, porzucać 
piłkami w specjalnym dmuchanym ba-

senie, czy dać sobie pomalować twarz. 
Wraz z rodzicami mieli również okazję 
obejrzeć wystawę królików i papug.

Dla tych, którzy zgłodnieli do dys-
pozycji były food tracki, w których moż-
na było zjeść pizzę, gofry czy lody. Do 
wyboru były również kiełbaski serwo-
wane przy ognisku rozpalonym przez 
straż pożarną.

Dodatkowo każdy mógł skorzy-
stać ze stoisk przygotowanych dla 
mieszkańców gminy. Można było tutaj 
poznać ofertę szkół językowych czy 
dowiedzieć się czegoś więcej o nauce 
akrobatyki.

Swoje oddzielne stanowisko mieli 
aktywiści, którzy zdobywali podpisy 
poparcia pod petycją dotyczącą po-
wstania parku krajobrazowego o na-
zwie „Nad Utratą i Raszynką”. Jest to 
identyczna inicjatywa, która kilka dni 
temu została przedstawiona przed Ra-
dą Miasta w Pruszkowie.

Podczas Gminnego Dnia Dzieci i 
Rodziców każdy z mieszkańców gminy 
i okolicznych miejscowości miał okazję 
znaleźć coś ciekawego dla siebie.

Tekst i zdjęcia 
Maciek Gos

Gminny Dzień Dzieci i Rodziców

Występy na scenie

Atrakcje dla dzieci

Ognisko dla dzieci i rodziców

\\\ NADARZYN 

W Nadarzynie powstał plac 
zabaw dla psów. To jedno  
z niewielu miejsc w okolicy 
stworzonych z myślą  
o potrzebach czworonogów  
i ich właścicieli.

Ootwarciu parku poinformował w 
mediach społecznościowych Da-

riusz Zwoliński, Wójt Gminy Nadarzyn 
już w sobotę 27 maja. Okazało się jed-
nak, że wiadomość była przedwczesna, 
a z obiektu tak naprawdę można sko-
rzystać od poniedziałku.

Wybieg powstał przy ulicy Polnej, 
niedaleko uroczego terenu przy stawie. 
Park otwarto dzięki staraniom Urzędu 
Gminy i Stowarzyszenia Rady Senio-

rów. Inwestycja została wykonana przy 
pomocy pozyskanych funduszy z Lokal-
nej Grupy Działania Nadarzyn – Raszyn 
– Michałowice. Prace objęły również 
remont nawierzchni drogi oraz wybu-
dowanie chodnika.

Plac zabaw dla psów to miejsce, 
gdzie czworonogi mogą się wyszaleć, 
ich właściciele zaś trenować posłuszeń-
stwo u swoich pupili. Na wybiegu mo-
żemy znaleźć między innymi równo-
ważnie, przeszkody do przeskoczenia, 
tunel czy huśtawkę .

Należy pamiętać, że spacery i ak-
tywność są bardzo ważne dla wszyst-
kich psów.

– Każdy pupil ma potrzebę pozna-
nia nowych terenów i musi być zabie-
rany na przechadzki. Nawet jak mamy 
duży ogród, to nie wystarcza. Czworo-
nogi potrzebują możliwości eksploracji 
terenu – powiedziała nam Aneta, opie-

kunka ze schroniska w Pruszkowie.
Budowa wybiegu to nie koniec do-

brych wiadomości dla mieszkańców 
Nadarzyna.

– Mam dla sympatyków naszego 
Pastewnika kolejne dobre informacje. 
Urząd gminy pozyskał kolejne środki 
unijne z LGD Nadarzyn – Raszyn – 
Michałowice i po podpisaniu umowy 
będzie realizował na tym terenie in-
westycje, które z pewnością spodobają 
się i młodym i starszym mieszkańcom 
— przekazał wójt.

Park dla psów spełni jeszcze jedną 
ważną rolę. To tutaj będą mieli okazję 
spotykać się i wspólnie spędzać czas za-
równo czworonogi, jak i ich właściciele.

Tekst i zdjęcie Maciek Gos

Dla czworonogów

Wybieg powstał przy ulicy 
Polnej, niedaleko uroczego 

terenu przy stawie
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Wybór studiów według zapotrzebowa-
nia rynku to najlepsza metoda na uniknię-
cie bezrobocia i polecany sposób na udaną 
karierę zawodową lub zmianę jej ścieżki. 
Jeśli dotychczas zdobyte wykształcenie 
nie gwarantuje nam stałości zatrudnienia 
czy poprawy wynagrodzenia, warto po-
myśleć o zdobyciu nowych umiejętności, 
ukierunkowanych na inne, bardziej per-
spektywiczne branże.

Pandemia koronawirusa, wojna w 
Ukrainie, Brexit – wszystko to wstrząsnęło 
w ostatnich latach rynkiem pracy, choć 
ten dosyć szybko doszedł do siebie. Sporo 
jednak się zmieniło. Z powodu restrykcji, 
jakie dotknęły gastronomię, wielu pracow-
ników odeszło do innych branż. Pojawili się 
za to pracownicy zza naszej wschodniej 
granicy, a także powracający z Wielkiej 
Brytanii Polacy. Gdzie obecnie najłatwiej 
znaleźć pracę?

\\\ IT globalnie,  
budowlanka lokalnie

Według danych z początku tego roku 
największą otwartością na nowych pra-
cowników wśród działających w Polsce 
przedsiębiorstw wykazywali pracodawcy 
działający m.in. w branżach: IT, marke-
tingowej, HR, inżynieryjnej, finansowo-
-księgowej, e-commerce i digital oraz 
hotelarskiej. 

Z kolei na rynku globalnym najczęściej 
poszukiwani byli  pracownicy sektora cy-
frowego do organizacji z branży IT. 

Zaglądając na rynek lokalny, zauważyć 
można także duże zapotrzebowanie na 
specjalistów z branży budowlanej. Dane 
wskazują deficyt wśród robotników bu-
dowlanych, brukarzy, dekarzy, cieśli, zbro-
jarzy i betoniarzy, murarzy oraz tynkarzy, 
jak również wykonawców robót wykoń-
czeniowych i elektryków.

\\\ Nowe kierunki
Zgodnie z ogólnokrajowymi trendami 

w poszukiwani są także pracownicy do 
branży IT: analitycy, testerzy oprogramo-
wania i operatorzy systemów teleinforma-
tycznych, projektanci i operatorzy baz da-
nych oraz programiści, choć deficytowych 
branż jest znacznie więcej. 

Za potrzebami rynku pracy idą uczelnie 
wyższe. Wśród nowych kierunków znaj-
dziemy takie jak tester oprogramowania, 
data science&machine learning, sztuczna 
inteligencja i data science, zarządzanie 
projektami IT czy architektura przestrzeni 
informacyjnych.

\\\ Z korporacji na budowę
Na polskim rynku coraz bardziej 

uwidacznia się trend, polegający na 
przebranżawianiu się poszczególnych 
pracowników. Nierzadko zatrudnieni w 
dużych firmach, na własne życzenie, zza 
biurek trafiają na place budowy. Często tak 
drastyczna zmiana poprzedzona jest kur-
sem, szkoleniem, a czasem ukończeniem 
na przykład studiów podyplomowych.  
W końcu na naukę nigdy nie jest za późno. 

Anna Żuber

Na naukę nigdy  
nie jest za późno
Wybierając studia wyższe, warto zweryfikować, w jakich  
branżach brakuje specjalistów lub prognozuje się ich deficyt  
w najbliższych latach. Stawiając na kierunek według  
największego zapotrzebowania, oszczędzimy sobie  
problemów ze znalezieniem pracy po zakończeniu szkoły,  
ale też możemy się przebranżowić.
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\\\ PRUSZKÓW 

Mecz na szczycie dla Znicza 
Pruszków. W weekend 
piłkarze trenera Mariusza 
Misiury zrobili ogromny krok 
w kierunku awansu.

Wsobotę 27 maja w Pruszkowie w 
ramach rozgrywek piłkarskiej 

eWinner II Ligi spotkały się ze sobą 
dwie ekipy z czołówki tabeli – miejsco-
wy Znicz oraz Wisła Puławy. To zespoły, 
których celem były baraże o I Ligę, a 
przed 33. kolejką miały jeszcze nawet 
matematyczne szanse na bezpośredni 
awans z drugiego miejsca w tabeli. Po 
sobocie w o wiele lepszej sytuacji zna-
lazł się Znicz, który w ligowym hicie 
pokonał rywali.

Stawka spotkania sprawiała, że 
obie drużyny nie miały na co czekać 
i szukały swoich szans do wyjścia na 
prowadzenie. W pierwszej połowie 
„meczu o życie” bramkę zdobyli goście, 
jednakże gol Adriana Paluchowskie-
go nie został uznany, gdyż ten był na 
dużym spalonym. Po bezbramkowych 
45 minutach Znicz przejął inicjatywę i 
druga odsłona należała już do gospo-
darzy. W 67. minucie w polu karnym 
Wisły swoimi umiejętnościami popi-
sał się lider klasyfikacji strzelców całej 
ligi Maciej Firlej, który uderzeniem w 
długi róg umieścił futbolówkę w siat-
ce golkipera Puław. Emocje wzrastały, 
jednak ostatecznie piłkarze poprzestali 
na jednej bramce. Pruszków wywalczył 
niesamowicie ważne 3 punkty.

– To był niesamowity występ na-
szej drużyny, pełen determinacji, pasji 
i zaangażowania. Nasi piłkarze zagrali 
na najwyższym poziomie, pokazując 
prawdziwą siłę charakteru. Od samego 
początku meczu pokazywaliśmy naszą 
determinację – była nie do złamania. 
Dzięki temu, że wszyscy byliśmy ze-
społem, osiągnęliśmy wspaniałe zwy-
cięstwo – poinformował na oficjalnym 
profilu Znicza na Facebooku prezes 
klubu Marcin Grubek.

\\\   2 punkty różnicy
Po tej kolejce Znicz plasuje się na 

czwartym miejscu, mając 2 punkty 
straty do Kotwicy Kołobrzeg, która 
w niedzielę przegrała 1:4 w Kaliszu z 
KKS-em. Punkty zgubił również Stomil 
Olsztyn, remisując u siebie 1:1 z Siarką 
Tarnobrzeg i ma obecnie identyczny 
dorobek oczek co Znicz. Wszystko wy-
jaśni się w ostatniej serii gier, kiedy to 
Znicz zagra w Krakowie z Hutnikiem 
(12. lokata, pewne pozostanie w II Li-
dze), Kotwica podejmie na własnym 
stadionie będącą już bez szans na ba-
raże Pogoń Siedlce, zaś Stomil wybierze 
się na wyjazdowe spotkanie z walczącą 
o utrzymanie Radunią Stężyca.

W przypadku samych baraży istot-
ne jest miejsce, na którym zakończy 
się rywalizację. Drużyny z pozycji od 
3 do 6 zmierzą się w dwustopniowej 
fazie play-off. Pierwsza runda to starcie 
trzeciego zespołu z szóstym i czwar-
tego z piątym. W finale zameldują się 
zwycięzcy półfinałów. Rolę gospodarza 
pełnić będą drużyny, które uplasowały 
się wyżej w lidze.

Co ciekawe, przygotowania do me-
czów może pokrzyżować zawodnikom 
Znicza… kręcenie serialu na ich boisku. 
Szkoleniowiec Pruszkowa po spotkaniu 
z Wisłą Puławy zwrócił uwagę, że jego 
zespół przez kilka dni nie będzie miał 
gdzie trenować.

– Więcej pokory. W tygodniu spo-
tykam niektórych z Was i słyszę słowa 
typu „Musisz wygrać, musisz awanso-
wać”. Ja nic nie muszę. Muszę odbyć 
trening w poniedziałek, wtorek, środę, 
a na dzień dzisiejszy mam informację z 
Centrum Kultury i Sportu, że nie mogę 
być na boisku, bo będzie kręcony serial 
– powiedział w sobotę na pomeczowej 
konferencji trener Znicza Mariusz Mi-
siura. – Gdzie ja mam się przygotować 
do tych baraży? Czy taki sam problem 
mają zespoły, z którymi my rywalizuje-
my? Nie. Kiedy przyjdzie do bezpośred-
niej rywalizacji, ktoś powie „nieprzy-
gotowani”. Cieszę się, że dzisiaj ważne 
osoby w naszym mieście były na meczu 
i chciałbym, żeby zwróciły uwagę na 
ten problem, bo uważam, że to, co robi 
ten klub, zaczynając od prezesa, po-
przez dyrektora, kończąc na świetnych 
zawodnikach, to jest coś niesamowite-
go. Mamy kolejkę do końca i 2 punkty 
straty do miejsca dającego bezpośredni 
awans. Wszystko jest możliwe.

Szkoleniowiec Znicza dodał rów-
nież, że ze względu na kibiców i ludzi 
zaangażowanych w klub wolałby roze-
grać baraż w Pruszkowie, ale pod ką-
tem stanu murawy preferowałby mecz 
wyjazdowy.

Decydujące starcia eWinner II Ligi 
już w tę niedzielę o godzinie 18:00.

Rafał Lipski

\\\ GRODZISK MAZOWIECKI 

Ależ to było wydarzenie! 
W grodziskiej hali pojawiło 
się wielu utalentowanych 
zawodników, którzy 
rywalizowali w mieszanych 
sztukach walki.

Wsobotę 27 maja w Hali Wido-
wiskowo-Sportowej Centrum 

Aktywizacji i Integracji Społecznej w 
Grodzisku Mazowieckim odbyły się 7. 
Mistrzostwa MMA organizowane przez 
Stowarzyszenie MMA Polska. Honoro-
wy patronat nad wydarzeniem objął 
burmistrz Grodziska Mazowieckiego 
Grzegorz Benedykciński. To był pierw-

szy raz, kiedy ten turniej zawitał do tej 
miejscowości. Poprzednia impreza z 
tego cyklu miała miejsce 4 marca w 
Warszawie.

W zawodach wzięli udział zawod-
nicy-amatorzy z całego kraju, którzy w 
czterech oktagonach walczyli w róż-
nych kategoriach wiekowych (junio-
rzy, kadeci i seniorzy). Do rywalizacji 
zgłosiło się ponad 530 chętnych (w tym 
blisko 60 kobiet). Ostatecznie, po wery-
fikacji związanej z wagą, wymaganymi 
badaniami i dokumentami, do walk 
zostało dopuszczonych ponad 450 za-

wodniczek i zawodników z blisko 120 
klubów. Łącznie przez całą sobotę, od 
samego rana do wieczora, uczestnicy 

7. Mistrzostw MMA stoczyli ponad 400 
walk. Finały rozpoczęły się o godzinie 
18. Nie brakowało ciekawych starć i 

wielu emocji. Pojedynki można było 
śledzić na żywo na trybunach (wstęp 
był bezpłatny) lub za pośrednictwem 
transmisji w serwisie YouTube.

W klasyfikacji klubowej najwięcej 
punktów uzyskał Ares Fight Club War-
szawa (22 punkty). Tuż za nim uplaso-
wał się UKS Mały Wojownik Warsza-
wa (15), a na trzecim stopniu podium 
Strefa Walk Lublin (14). Pozycja tuż za 
TOP-3 należała do Silesian Cage Club 
Katowice i Shark Łódź, które to ekipy 
uzyskały po 10 punktów.

Rafał Lipski

Znicz coraz bliżej I Ligi Ponad 400 walk

To może być pamiętny sezon Znicza Pruszków

Emocje podczas zawodów MMA
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W zawodach wzięli udział 

zawodnicy-amatorzy 
z całego kraju, którzy 

w czterech oktagonach 
walczyli w różnych 

kategoriach wiekowych

\\\ MILANÓWEK 

W niedzielę 4 czerwca 
w Milanówku odbędzie się 
VIII edycja Biegu STO-nogi. 
To sportowe wydarzenie 
organizuje Społeczne Liceum 
Ogólnokształcące nr 5 STO.  
Do udziału zgłosiło się już  
320 biegaczy. 

Po trzech latach przerwy wywo-
łanych pandemią wraca na ulice 

Milanówka lubiany i popularny bieg 
STO-nogi. Jest to z założenia bieg bez 
„napinki”, czyli jego celem jest spor-
towe spędzenie wolnego czasu, a nie 

wygrana za wszelką cenę. Jak  mówi 
organizator i pomysłodawca biegu 
Leszek Janosik dyrektor liceum nr 5 
STO, nie chodzi o to, aby w biegu wzięli 
udział mistrzowie, ale żeby uczestni-
czyli w nim biegacze z Milanówka oraz 
okolicznych gmin. 

\\\   Bieg lokalny  
i regionalny

STO-noga ma być biegiem lokal-
nym i regionalnym. To duża zmiana, 
bo przed pandemią w STO-nodze 
uczestniczyli nawet mistrzowie kra-
ju. Dodajmy, że w poprzedniej edycji 
udział wzięło 420 zawodników, w tym 
nawet biegacze ze Szczecina. Najmłod-

szy uczestnik miał skończone 14 lat 
(młodszych regulamin nie dopuszcza 
do udziału w biegu) a najstarszy dawno 
skończył 70. 

Uczestnicy STO-nogi, kobiety i 
mężczyźni, biegną wspólnie, jedną 
liczącą 10 km utwardzoną trasą, na 
którą składają się trzy pętle po ulicach 
Milanówka. 

Uczestnicy STO-nogi podzieleni są 
na kategorie m.in. wiekowe, ale także 
zawodowe: w ramach STO-nogi odby-
wa się mistrzowski bieg pilotów oraz 
geografów, czyli osób, które mają licen-
cje pilota lub dyplom ukończenia geo-
grafii. Skąd taki pomysł? Dwaj główni 
organizatorzy tych sportowych zmagań 

takie papiery  mają. Sami jednak w bie-
gu nie biorą udziału – bo organizacja 
STO-nogi jest bardzo czasochłonna. 

\\\   Wolontariusze 
poszukiwani

Ponieważ potrzeba aż 100 wo-
lontariuszy, aby bieg mógł się odbyć,  

poszukiwane są obecnie osoby, któ- 
re pomogą organizatorom już podczas 
samych zawodów.

Można także jeszcze zgłaszać się 
do udziału w samym biegu (opłata  
80 zł). 

Beata Pawłowicz 

Bieg STO-nogi 
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\\\ GRODZISK MAZOWIECKI 

Grodzisk Mazowiecki 
został Liderem Gospodarki 
Regionalnej 2023 
roku podczas V Edycji 
Międzynarodowego  
Forum Gospodarczego  
w Katowicach.

Upowszechnianie dobrych praktyk 
samorządu terytorialnego w za-

kresie wspierania rozwoju gospodar-
czego regionu, a także współpracy z 
mieszkańcami oraz przedsiębiorcami 
– były powodem przyznania miastu 
i gminie Grodzisk Mazowiecki tytułu 
Lidera Gospodarki Regionalnej 2023. 
Wyniki zarządzania oraz aktywne 
działanie na rzecz ochrony środowi-
ska, jakimi może poszczycić się to mia-
sto i gmina, miały także wpływ na jej 
przyznanie.

\\\   Czym jest MFG
Forum to spotkanie przedsiębior-

ców różnych branż oraz naukowców, 
wymiana doświadczeń i wiedzy. Te-
matem rozmów, jakie odbywają się 
podczas kilku dni obrad, są zagadnie-
nia dotyczące rozwoju gospodarki i 
współpracy międzynarodowej. 

MFG początkowo było organi-
zowane pod nazwą Forum Rozwoju  

Biznesu. Rosnące zainteresowanie 
przedsiębiorców i naukowców za-
granicznych udziałem w nim stało się 
powodem zmiany nazwy na Między-
narodowe Forum Gospodarcze, a także 
jak piszą organizatorzy: motywacją do 
podnoszenia jego poziomu meryto-
rycznego. 

\\\   Kto buduje  
gospodarkę

MFG stworzono z myślą o tych, któ-
rzy budują polską gospodarkę i mają 
realny wpływ na jej rozwój. Celem 
było też wpływanie na to, jak polska 

gospodarka jest postrzegana na arenie 
międzynarodowej. 

Uczestnicy MFG udowadniają, 
że warto inwestować w naukę, innowa-
cyjne i ekologiczne rozwiązania. Warto 
być rzetelnym, szanować zasady odpo-
wiedzialnego biznesu i stosować do-
bre praktyki, wyznaczając tym samym 
standardy, do których wszyscy powinni 
dążyć – przeczytamy na stronach forum 
słowa Michała Pomarańskiego prezesa 
Europejskiego Ośrodka Rozwoju Go-
spodarki organizatora MFG.

\\\   Kim jest  
lider gospodarki

Jedną z nagród przyznawanych 
przez MFG, czyli Lider Gospodarki Re-
gionalnej to ogólnopolskie wyróżnie-
nie dla miast, gmin i podmiotów, które 
podjęły najlepsze inicjatywy dotyczące 
wsparcia rozwoju lokalnej przedsię-
biorczości i gospodarki. Wyróżnienie 
otrzymują ci, którzy efektywnie wy-
korzystują środki unijne, inwestują 
w rozwój swojego regionu i poprawiają 
jakość życia mieszkańców. 

Podczas gali MFG w Katowicach 
nagrodę Lidera Gospodarki Regional-
nej odebrali: Ewa Potocka, naczelnik 
Wydziału Promocji w UM oraz Mariusz 
Smysło, dyrektor OSiR. 

Beata Pawłowicz

Dumni ze swojego samorządu

Nagrodę odebrali Ewa Potocka  
naczelnik wydziału promocji UM  
i Mariusz Smysło, dyrektor  
grodziskiego OSiR

\\\ DODATKOWY CZAS NA WYMIANĘ ŹRÓDŁA CIEPŁA     
Termin składania wniosków na dofinansowanie wymiany pieców na te-
renie Pruszkowa został przedłużony. Podania będzie można składać do 
30 czerwca.
Urząd miasta postanowił przedłużyć termin na składanie wniosków. Dotacje 
na wymianę źródła ogrzewania otrzymamy w kilku przypadkach. Po pierwsze 
możemy ubiegać się o zwrot kosztów, jeżeli chcemy wymienić kocioł węglowy 
na gazowy, olejowy, elektryczny lub działający na biomasę. Możemy wówczas 
wnioskować o dofinansowanie sięgające nawet do 10 tysięcy złotych. Dotacja 
pokryje również do 70% kosztów budowy przyłącza gazowego.
Druga możliwość to 
wymiana pieca gazo-
wego na inny gazowy 
o większej sprawno-
ści. Wówczas możemy 
liczyć na dofinanso-
wanie do 25% ponie-
sionych kosztów, o ile 
nie przekraczają one  
2 tysięcy złotych.
Ostatni przypadek, w 
którym otrzymamy 
dofinansowanie to 
wymiana  źródła ciepła na inne, o większej sprawności. Jeżeli postanowimy 
zainstalować w naszym gospodarstwie domowym pompę ciepła, możemy liczyć 
na zwrot kosztów do 12 tysięcy złotych. W przypadku  przyłączenia budynku do 
sieci ciepłowniczej dofinansowanie wyniesie do 15 tysięcy.
Przedłużenie terminu składania wniosków to odpowiedź na potrzeby mieszkań-
ców. Wszystkie informacje dotyczące potrzebnych dokumentów można znaleźć 
na stronie internetowej urzędu miasta.
– W razie wątpliwości jesteśmy do dyspozycji, nasz wydział odpowie na wszystkie 
pytania – przekazała nam Elżbieta Jakubczak-Garczyńska, naczelnik Wydziału 
Ochrony Środowiska w urzędzie miasta.
Wymiana pieców może okazać się dobrym rozwiązaniem dla wielu mieszkań-
ców. Nowe źródło ogrzewania nie tylko będzie miało pozytywny wpływ na 
środowisko, ale powinno również obniżyć koszt rachunków i być ratunkiem dla 
domowego budżetu.

\\\ PRUSZKÓW 
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OBWIESZCZENIE STAROSTY PRUSZKOWSKIEGO
o wszczęciu postępowania w sprawie wydania decyzji o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej

Zgodnie z art. 11d ust. 5 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych  
(Dz. U. z 2023 r. poz. 162) zawiadamiam, że zostało wszczęte postępowanie administracyjne na wniosek Zarządu Powiatu Pruszkowskiego w sprawie  
wydania decyzji o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej dotyczącej rozbudowy drogi powiatowej nr 4118W ul. Piłsudskiego w Piastowie  
od skrzyżowania z ul. Lisa Kuli oraz ul. Bohaterów Wolności w Piastowie do skrzyżowania z ul. Warszawską w Piastowie.

Inwestycja obejmuje następujące działki:

Nieruchomości objęte linią rozgraniczającą inwestycji (pas drogowy): 
obręb 01 w Piastowie: działki nr ew.: 96/10 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 96/5), 97/15, 102/2 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 102), 
110/16 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 110/2), 136/3 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 136/2), 137/3 (działka powstanie z podziału działki 
nr ew. 137/2), 124/5 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 124/1), 129/2 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 129), 142/3, 135/6 (działka powstanie z 
podziału działki nr ew. 135/2), 163/4 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 163/1), 163/6 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 163/2), 143/4 (działka 
powstanie z podziału działki nr ew. 143/3), 178/3 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 178/1), 179/5 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 179/2), 
97/8, 97/9, 184/4 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 184/1), 184/6 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 184/2), 184/3, 212/5 (działka powstanie z 
podziału działki nr ew. 212/1), 213/4 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 213/1), 213/6 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 213/2), 197/6 (działka 
powstanie z podziału działki nr ew. 197/4), 197/8 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 197/3), 204/4 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 204/1), 
204/6 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 204/2), 214/1 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 214), 220/5 (działka powstanie z podziału działki 
nr ew. 220/1), 220/7 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 220/3), 220/9 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 220/4), 245/7 (działka powstanie z 
podziału działki nr ew. 245/4), 245/5 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 245/2), 211/4 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 211/2), 231/7 (działka 
powstanie z podziału działki nr ew. 231), 238/2, 97/2, 238/3, 97/1, 246/1 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 246), 238/6 (działka powstanie z podziału 
działki nr ew. 238/4), 243/2 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 243), 97/11, 244/3, 244/12 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 244/9), 244/14 
(działka powstanie z podziału działki nr ew. 244/10), 263/10 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 263/6), 263/12 (działka powstanie z podziału działki 
nr ew. 263/7), 269/11 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 269/6), 269/9 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 269/4), 269/12 (działka powstanie 
z podziału działki nr ew. 269/7), 251/3, 251/8 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 251/4), 277/1 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 277), 278/4 
(działka powstanie z podziału działki nr ew. 278/2), 278/3, 283/2, 276/4 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 276/2), 294/2 (działka powstanie z podziału 
działki nr ew. 294), 283/4 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 283/3), 307/1 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 307), 308/6 (działka powstanie 
z podziału działki nr ew. 308/4), 300/2 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 300), 308/8 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 308/5), 306/2, 314/3, 
306/5 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 306/1), 306/7 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 306/3), 321/13 (działka powstanie z podziału działki 
nr ew. 321/4), 327/6 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 327/2), 314/8 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 314/4), 333/19 (działka powstanie z 
podziału działki nr ew. 333/1), 333/21 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 333/2), 334/1 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 334), 327/8 (działka 
powstanie z podziału działki nr ew. 327/3), 335/3, 341/3, 332/5, 351/3, 351/4, 332/8 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 332/6), 346/8 (działka powstanie 
z podziału działki nr ew. 346/4), 341/4 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 341/2), 358/1 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 358), 359/4 (działka 
powstanie z podziału działki nr ew. 359/2), 359/3, 360/1 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 360), 399/9 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 
399/1), 407/6 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 407/1), 366/2, 366/4 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 366/3), 416/1 (działka powstanie 
z podziału działki nr ew. 416), 417/7 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 417/4), 417/3, 423/3, 414/2 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 414), 
429/22 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 429/20), 592/1 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 592);
obręb 03 w Piastowie: działki nr ew.: 466/20 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 466/5), 51/8 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 51/4), 52/6, 
51/6 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 51/3), 57/6 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 57/1), 57/8 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 
57/3), 57/10 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 57/4), 63/7 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 63), 468/15, 143/2, 153/1 (działka powstanie 
z podziału działki nr ew. 153), 154/4 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 154/3), 68/35 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 68/4), 154/2, 161/2, 
68/37 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 68/22), 68/29 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 68/8), 71/23 (działka powstanie z podziału działki 
nr ew. 71/12), 164/5 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 164), 165/3 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 165/1), 169/12 (działka powstanie z 
podziału działki nr ew. 169/6), 187/6 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 187/4), 188/3 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 188/1), 199/3 (działka 
powstanie z podziału działki nr ew. 199/1), 199/5 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 199/2), 211/1 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 211), 
212/5 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 212/1), 121/2 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 121), 122/10 (działka powstanie z podziału działki nr 
ew. 122/2), 212/2, 52/7, 52/9, 52/8, 135/6 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 135/2), 110/30 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 110/12), 226/4 
(działka powstanie z podziału działki nr ew. 226/2), 110/15, 228/4 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 228/1), 228/6 (działka powstanie z podziału działki 
nr ew. 228/2), 229/4 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 229/1), 229/6 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 229/2), 230/6 (działka powstanie z 
podziału działki nr ew. 230/3), 230/8 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 230/4), 231/2, 110/16, 232/2, 464/1, 464/2, 136/3 (działka powstanie z podziału 
działki nr ew. 136/2), 314/2;
obręb 04 w Piastowie: działka nr ew. 1/1

Nieruchomości lub ich części, z których korzystanie będzie ograniczone: 
obręb 01 w Piastowie: działki nr ew.: 97/14, 96/9 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 96/5), 96/4, 102/1 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 
102), 124/4 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 124/1), 128, 129/1 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 129), 130, 137/4 (działka powstanie z 
podziału działki nr ew. 137/2), 605, 143/1, 179/3, 179/4, 184/7 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 184/2), 212/6 (działka powstanie z podziału działki 
nr ew. 212/1), 185/1, 213/5 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 213/1), 213/7 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 213/2), 213/3, 214/2 (działka 
powstanie z podziału działki nr ew. 214), 220/6 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 220/1), 220/8 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 220/3), 
197/5 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 197/4), 197/7 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 197/3), 204/3 (działka powstanie z podziału działki 
nr ew. 204/1), 204/5 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 204/2), 238/5 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 238/4), 243/1 (działka powstanie 
z podziału działki nr ew. 243), 246/2 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 246), 251/5, 277/2 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 277), 252/2, 
251/7, 251/6, 251/9 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 251/4), 269/13 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 269/7), 269/5, 276/1, 276/3 (działka 
powstanie z podziału działki nr ew. 276/2), 294/1 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 294), 530, 283/5 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 
283/3), 307/2 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 307), 308/7 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 308/4), 309/3, 310/3, 308/9 (działka powstanie 
z podziału działki nr ew. 308/5), 300/1 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 300), 314/9 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 314/4), 315/3, 333/5, 
315/4, 314/7, 306/6 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 306/3), 327/4, 332/1, 332/4, 340, 358/2 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 358), 359/5 
(działka powstanie z podziału działki nr ew. 359/2), 361/3, 351/2, 357, 399/8 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 399/1), 360/2 (działka powstanie z 
podziału działki nr ew. 360), 365, 366/1, 366/5 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 366/3), 367/3, 416/2 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 416), 
417/8 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 417/4), 418/3, 417/5, 417/6, 407/5 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 407/1), 407/3, 407/4, 413, 414/1 
(działka powstanie z podziału działki nr ew. 414), 429/21 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 429/20);
obręb 03 w Piastowie: działki nr ew.: 466/19 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 466/5), 51/7 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 51/4), 51/1, 
51/2, 51/5 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 51/3), 57/5 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 57/1), 57/7 (działka powstanie z podziału działki nr 
ew. 57/3), 57/9 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 57/4), 63/6 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 63), 67, 68/34 (działka powstanie z podziału 
działki nr ew. 68/4), 488, 153/2 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 153), 164/6 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 164), 165/2, 169/11 (działka 
powstanie z podziału działki nr ew. 169/6), 187/7 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 187/4), 188/4 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 188/1), 
188/2, 199/4 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 199/1), 199/6 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 199/2), 211/2 (działka powstanie z podziału 
działki nr ew. 211), 117/2, 118, 121/1 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 121), 122/9 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 122/2), 126, 127, 133, 
226/1, 134/1, 134/2, 135/5 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 135/2), 135/4, 110/11, 110/29 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 110/12), 226/3 
(działka powstanie z podziału działki nr ew. 226/2), 227, 228/3 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 228/1), 228/5 (działka powstanie z podziału działki nr 
ew. 228/2), 229/3 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 229/1), 332/1, 332/4.

Jednocześnie informuję o możliwości zapoznania się z aktami sprawy w godzinach pracy urzędu (poniedziałek i środa 8:00-18:00, wtorek i czwartek  
8:00-16:00, piątek 8:00-14:00) w Wydziale Architektury Starostwa Powiatowego w Pruszkowie; ul. Drzymały 30, 05-800 Pruszków, sala WOM, parter, stanowisko 
nr 8 lub 9. Uprzejmie proszę telefonicznie (22 738 14 89) poinformować osobę prowadzącą sprawę (z wyprzedzeniem co najmniej jednodniowym)  
o planowanym terminie wizyty w celu zagwarantowania możliwości zapoznania się z aktami w wybranym terminie.  

 DAM PRACĘ 

Zatrudnimy kierowcę C+E  
do przewozu żywych zwierząt (drób). 
Jazda po kraju. Codzienne powroty 

oraz wolne weekendy.  
Do obowiązków kierowcy należą  
załadunki wózkiem widłowym.  
Praca w Karczewie k. Otwocka.  

Nr tel. 501209693 

Poszukuję pracowników - brukarstwo, 
ogrodnictwo. Możliwość przyuczenia. 
Praca w Lesznowoli, tel. 511 126 841 

Poszukiwany pracownik fizyczny: ogro-
dy, kostka, ogrodzenia. Mile widziane 
prawo jazdy kat. B, tel. 511 126 841 

Stolarza i pomocnika stolarza,  
tel. 501 212 937

KUPIĘ

Antykwariat kupi za gotówkę  
antyki, obrazy, srebra, militaria i inne. 
Ul. Dąbrowskiego 1, 22 848 03 70,  
601 352 129 

Antyczne meble, obrazy, srebra, platery, 
odznaczenia, szable, książki, pocztówki, 
504 017 418

SPRZEDAM  
Miód tegoroczny z własnej pasieki  
501 51 66 52 

USŁUGI  
Sprzedaż i montaż okien i drzwi wew. 
i zew. Rolety zew., wew. żaluzje, plisy, 
moskitiery. Parapety wew. i zew.  
22 717 71 00, 601 623 480, 603 310 223    

Pozwolenia na użytkowanie dla starych 
domów. Legalizacje samowoli budowla-
nych sprzed lat, tel. 695 451 655

Wycinka drzew tel. 505 591 721             

BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE,  
REMONTY od A do Z.  

TADEUSZ BIAŁOGRODZKI  
Tel. 502 093 588, 22 756 57 63 

Popsute OKNO, pęknięta szyba?  
Regulacja? Dzwoń 22 100 47 41

Docieplanie budynków, szybko, tanio, 
solidnie tel. 502 053 214 

PRANIE - CZYSZCZENIE dywanów,  
tapicerki meblowej i samochodowej 
508 65 20 30 

Anteny wideo domofony  
montaż naprawa 603375875 

Studnie wiercone, odwierty do pomp 
ciepła, profesjonalnie. Tel-504 320 592  

Hydroizolacje bitumiczne, dachy, tarasy 
tel. 791 549 007

Anteny TV, TV SAT. Konfiguracja  
sprzętu. Zadzwoń 501 700 315 

Ogrodzenia, panele ogrodzeniowe, siatka 
+ montaż producent tel. 503 572 046 

Malarskie tanio tel. 22 7277747,  
501 976 533

Docieplanie poddaszy pianą, wylewki 
tel. 607 378 288

GLAZURA, GRES, REMONTY  
601 219 482

Remonty, cyklinowanie tel. 510 128 912 

Ogrodnicze, wywóz gałęzi 519 874 891 

Hydraulik - naprawy tel. 510 128 912

Kominiarz tel. 500 214 632 

schody dębowe tel.535210188 

Dachy, podbitka, sprzedaż,  
tel. 692 194 998 

EKEKTRYK 507172749

KOMINIARZ, TEL. 781 495 997 

ALARMY, KAMERY, DOMOFONY  
600 421 203
Ocieplenia Budynków 795 96 96 96 
Elektryk tel. 666 890 886 
TYNKI GIPSOWE i TRADYCYJNE  
604415352 
Wywozimy graty z chaty  
tel. 505 591 721        
Przeprowadzki tel. 505 591 721                       
Mycie, malowanie elewacji  
tel. 505 591 721       
Schody drewniane na konstrukcji  
stalowej, meble loftowe, tarasy, 
664440566    
Naprawa, serwis okien i drzwi,  
naprawa i wymiana okuć, wymiana  
szyb i uszczelek, tel. 22 717 71 00,  
603 310 223,601 623 480  

MINI MAGAZYNY SAMOOBSŁUGOWE 
24/7 CENTRUM PIASECZNA  
TEL.502 965 591 

Krycie, naprawa dachów,  
tel. 511 928 895 

Papa termozgrzewalna,  
tel. 511 928 895 

Remonty, budowlane, ogrodzenia,  
tel. 513 137 581 

Dachy, pokrycia, naprawy,  
tel. 502 473 605

Malowanie, hydraulika, remonty,  
tel. 501 050 907

AUTO-MOTO KUPIĘ

CHĘTNIE KUPIĘ STARY MOTOCYKL  
również do remontu, niekompletny. 
Rozważę każdą propozycję.  
Tel. 578 895 990

Skup kamperów, przyczep  
kempingowych 505 530 300

Skup aut za gotówkę szybki dojazd  
i wycena tel. 533 525 533

AUTO SKUP-KASACJA  
zaświadczenie legalnie 515 514 100 

Skup aut 2010-2023r. 505 530 300

SKUP AUT NA KASACJĘ 508206738  

NIERUCHOMOŚCI KUPIĘ

KUPIĘ ZA GOTÓWKĘ KAŻDĄ  
NIERUCHOMOŚĆ Z PROBLEMEM 
PRAWNYM, ZADŁUŻONĄ,  
UDZIAŁY W NIERUCHOMOŚCIACH.  
TEL: 786-805-828

Kupię udział w nieruchomości 
513484273 

Kupię las, Prażmów, tel. 602 770 361 

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM

Działkę rekreacyjną, własnościową 
400m2 w Piskórce. Tel- 607 719 718 

Sprzedam mieszkanie po remoncie,  
Karczew Ługi, 60 m2 tel 516 138 964

Działki rekreacyjne leśne, Prażmów,  
tel. 602 770 361

Działki budowlane 800 m2  
k. Prażmowa, tel. 602 770 361

NIERUCHOMOŚCI WYNAJEM

Pokój Konstancin 503690260    

NAUKA 

Matematyka, 664 438 144 

ZDROWIE 

Protezy zębowe naprawa  
Tel. 502 031 221

\\\  OGŁOSZENIA DROBNE



12 NR 227 (6) 31 MAJA 2023 AKTUALNOŚCI

\\\ PRUSZKÓW 

Na ostatniej sesji rady 
miasta został przedstawiony 
projekt uchwały dotyczący 
utworzenia w mieście 
parku krajobrazowego. 
Pomysł powstał z inicjatywy 
mieszkańców.

O bywatelski projekt o powstaniu 
parku krajobrazowego o nazwie 

„Nad Utratą i Raszynką” przedstawili 
aktywiści z Pruszkowa. Inicjatywa zo-
stała poparta petycją, którą podpisało 
866 mieszkańców miasta.

– Dziś mają państwo możliwość na-
pisania historii naszego regionu. Przy-

czynić się do czegoś trwałego, co prze-
trwa dłużej niż jakakolwiek kadencja 
samorządu. Kontakt ze środowiskiem 
jest w miastach często utrudniony, jed-
nak potrzebujemy natury jak powie-
trza. Nie tylko ze względu na produkcję 
tlenu przez rośliny. Obcowanie z przy-
rodą jest po prostu jedną z podstawo-
wych potrzeb człowieka – powiedziała 
Anna Gawryś, mieszkanka miasta i jed-
na z autorek ustawy.

Park krajobrazowy może powstać 
w miejscu, które ma szczególną war-
tość przyrodniczą, kulturową, histo-
ryczną lub krajobrazową. W opinii 
wnioskodawców takie warunki speł-
nia park Potulickich i jego okolice. To 
tutaj miałby powstać park. Wniosko-
dawcy podkreślają, że na tym obszarze 
można odnaleźć piękne zielone tereny 
zamieszkałe przez rzadkie zwierzęta.

To właśnie faunę i florę chcą ochro-
nić aktywiści, którzy złożyli projekt 
ustawy. 

– Z uwagi na zakazy, które mogą 
powstać w takim parku, na jego tere-
nie jest utrudnione otwarcie przed-
sięwzięć, które mogą negatywnie 
wpłynąć na środowisko. Dodatkowo 
w przypadku parków krajobrazowych 
pojawia się gospodarz. Jest to jednostka 
organizacyjna z województwa, która 
będzie opiekowała się tym obszarem 
i prowadziła na jego terenie działania 
edukacyjne – powiedział Jakub Dorosz, 
aktywista z Pruszkowa.

Rada miasta i władze Pruszkowa 
zgodnie pochwalili inicjatywę miesz-
kańców. Nie odbyło się jednak bez 
dyskusji.

Prezydent miasta Paweł Makuch 
przyznał, że otwarcie parku jest we-
dług niego bardzo dobrym pomysłem, 
jednak radził radnym, aby poczekali z 

przegłosowaniem ustawy, aż ta będzie 
bardziej dopracowana i odpowie na 
kilka ważnych pytań.

– Z całego serca popieram tę ideę. 
Myślę, jednak że powinniśmy popra-
cować nad tą ustawą. Jest kilka kwestii, 
które trzeba ustalić. Przede wszystkim, 
jak te zmiany wpłyną na mieszkańców 
miasta, szczególnie tych, którzy będą 
żyć tuż przy tym terenie. Druga spra-
wa dotyczy wszystkich inwestycji i re-
montów na terenie parku. Chodzi mi 
tutaj między innymi o rozbudowę drogi 
wojewódzkiej w bezpośredniej granicy 
tego obszaru i budowę wiaduktu w tym 
miejscu – zauważył prezydent.

Na wątpliwości odpowiedzieli sami 
pomysłodawcy uchwały. Wytłumaczyli, 
że decyzja rady jest zaledwie pierw-
szym krokiem do powstania parku 
krajobrazowego. W dalszym postępo-
waniu wniosek zostanie złożony do 
Sejmiku Województwa Mazowieckie-
go. To właśnie on zdecyduje, czy park 
zostanie otwarty. Jeżeli tak, to sejmik 
rozpocznie rozmowy z gminą, podczas 
których zostanie ustalone, jakie ograni-
czenia i warunki zostaną wprowadzone 
na obszarze chronionym.

Rada miasta zgodziła się z autora-
mi projektu i przegłosowała ustawę. 
Pierwszy krok do powstania parku 
krajobrazowego w Pruszkowie został 
zrobiony. Teraz przyszłość terenu zale-
ży od władz wojewódzkich.

Tekst i zdjęcia Maciek Gos

Park krajobrazowy?

Park Potulickich

„Dziś mają państwo 
możliwość  

napisania historii  
naszego regionu”

\\\ GRODZISK ŚWIĘTUJE DZIEŃ DZIECKA – ZAPRASZAMY 
DO PARKU SKARBKÓW     
Grodzisk zaprasza wszystkie rodzi-
ny do uczestnictwa w wyjątkowym 
święcie dla najmłodszych. Dzień 
Dziecka połączony z występami z 
okazji Dnia Mamy odbędzie się w 
sobotę, 3 czerwca, od godz. 12.00 
do 18.00 w Parku Skarbków. 
Głównymi atrakcjami będzie spektakl „Kopciuszek”, przygotowany przez Świetli-
cę Miejską w Łąkach, oraz animacje taneczne prowadzone przez Julkę Piwowar-
czyk. Uczestnicy będą mogli także podziwiać popisy taneczne Studia Tańca MW 
i Szkoły Tańca Dancing Queen.
Miłośnicy muzyki będą mogli posłuchać występów wokalnych młodych artystów 
ze świetlicy w Łąkach. Dzieci będą miały szansę wykazać się w różnych konkuren-
cjach sportowych, a dla tych, którzy wolą spokojniejszą zabawę, przygotowano 
warsztaty plastyczne oraz malowanie buziek.
Ponadto, na terenie parku będzie dostępny kącik wędkarski i dmuchańce, które 
na pewno przypadną do gustu najmłodszym. Zabawy sportowe i animacje będą 
dostępne przez cały dzień.
Do zobaczenia w Parku Skarbków!

\\\ GRODZIS MAZOWIECKI 


